
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Protokół Nr XVI/16 

z Sesji Rady Gminy  Iłowo-Osada 

odbytej dnia 26 stycznia  2016 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącej Rady Gminy 

Pani Doroty Kacperowskiej. 

 

        Obrady rozpoczęto o godz.13 - tej minut dwie, a zakończono o godz.15- tej. Stan 

radnych 15- tu, obecnych na sesji 13- tu radnych.  Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt  

Gminy Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek, Skarbnik Gminy 

Pani Roda Irena, Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan Mizeria Jerzy, Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie –Osadzie Pan Wilgowicz Piotr, 

Wicedyrektor ZS Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Rogozińska Lidia, p.o. Dyrektora ZS Nr 2 w 

Narzymiu Pani Nagórzańska Anna, p.o. Dyrektora SP w Białutach Pani Bartkowska 

Wioletta, Prezes Zarządu ZNP Pani Chrzczon Bożenna, Kierownik Referatu Oświaty Pan 

Czajkowski Zbigniew, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Iłowie-Osadzie Pani 

Engelard Halina, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan Olszewski Piotr, Radna 

Sejmiku Województwa Pani Nowakowska Teresa, Starosta Działdowski Pan Janicki Marian, 

Radny Rady Powiatu Pan Gąsiorowski Roman, Przedstawiciele Izby Rolniczej, 

Przedstawiciele Policji, pracownicy Urzędu Gminy, Sołtysi oraz mieszkańcy. 

          Sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Kacperowska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników 

Urzędu Gminy. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 13-tu 

radnych).  

Ad. pkt. 2 

           Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała  radnych, że zmiany do porządku 

obrad nie będzie.  

      Porządek obrad XVI Sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Iłowo-Osada na lata  

       2016-2025. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia Punktu Przedszkolnego w Białutach. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia sieci 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 

oraz planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Iłowo-

Osada oraz granic ich obwodów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w 

postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjów 

prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada oraz określenia dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia tych kryteriów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Iłowo-Osada na lata 2016 -2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2016 rok.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  

Działdowskiemu przy realizacji zadania pn.: „Wykonanie zatok autobusowych w 

ciągu drogi powiatowej nr 1304N” w roku 2016. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: nieodpłatnego przejęcia nieruchomości będących 

własnością Skarbu Państwa na własność Gminy Iłowo-Osada do gminnego zasobu 

nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady 

Gminy Iłowo-Osada na 2016 rok.   

13. Sprawozdania z realizacji Planów pracy  Komisji stałych Rady Gminy Iłowo-Osada 

za 2015 rok. 

14. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

Ad. pkt 3. 

Wiceprzewodnicząca Rady  poinformowała, że protokół z XV Sesji Rady Gminy został 

sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego Radę. Nie 

zgłoszono uwag do  protokołu. Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do radnych, kto jest 

za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 13- tu  radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. pkt 4.        

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: przyjęcia 

Strategii Rozwoju Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2025. 

Głos zabrał Pan Błęcki Bożydar, który zajmował się opracowaniem strategii dla Gminy. Pan 

Błęcki poinformował, że została opracowana nowa strategia na lata 2016-2025 ponieważ 

poprzednia strategia zdezaktualizowała się pomimo przeprowadzonej ewaluacji w 2009 r.  
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Opracowanie strategii zaczęto od przeprowadzenia konsultacji społecznych wśród 

mieszkańców. W strategii zostały zawarte nowe działania, nowe projekty, które zostały 

zgłoszone przez mieszkańców Gminy. W strategii zostały określone cztery kierunki rozwoju 

Gminy.  Został opracowany załącznik do strategii, który będzie dokumentem wyjściowym do 

pozyskiwania środków z UE. W razie potrzeby będzie zmieniany tylko załącznik. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania? 

Zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2025.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało – 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/101/16. 

  

Ad. pkt 5.    

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: utworzenia 

Punktu Przedszkolnego w Białutach. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Edukacji Pan Czajkowski Zbigniew, który poinformował że 

projekt uchwały był omawiany na komisji. Czy Państwo radni mają jakieś zapytania 

odnośnie projektu tej uchwały?  

Radny Pan Szambora Tadeusz – chciałbym poznać opinię pani dyrektor Bartkowskiej i pana 

Sołtysa. 

Pani Bartkowska Wioletta poinformowała, że nadzór pedagogiczny był zobligowany żeby do 

2016 r. został utworzony punkt przedszkolny. 

Sołtys Pan Walerowicz Kazimierz stwierdził, że jak coś się robi i dobrze to chyba nie 

powinno być wątpliwości.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało – 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/102/16. 

 

Ad. pkt 6.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych oraz planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie 

Iłowo-Osada oraz granic ich obwodów. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/103/16. 

 

Ad. pkt 7. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: ustalenia kryteriów 

wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/104/16. 

 

Ad. pkt 8.       

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2028.  

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania. 

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił uwagę, że „miesiąc temu głosowaliśmy za budżetem, 

ja głosowałem za budżetem. Jeżeli pojawią się jakieś oszczędności starajmy się, żeby ten 

zaciągnięty kredyt był nieco mniejszy. Poprzeć tej zmiany nie mogę”. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Trzy Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Budżetu nie wypracowała 

stanowiska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 10-ciu radnych, „przeciw”-0, „wstrzymało” się od głosu – 3 

radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XVI/105/16. 
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Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy na 2016 rok. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania? 

Zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Trzy Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Budżetu nie wypracowała 

stanowiska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 10-ciu radnych, „przeciw” -0, „wstrzymało” się od głosu – 3 

radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XVI/106/16. 

 

Ad. pkt 10. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: udzielenia 

pomocy Powiatowi Działdowskiemu przy realizacji zadania pn.: „Wykonanie zatok 

autobusowych w ciągu drogi powiatowej nr 1304N” w roku 2016. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych opinii.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/107/16. 

 

Ad.pkt.11. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: nieodpłatnego 

przejęcia nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa na własność Gminy Iłowo-

Osada do gminnego zasobu nieruchomości. 

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek wyjaśnił, że dotyczy to 3 działek, które stanowią 

drogi. Dwie drogi położone są w Białutach, jedna w Kraszewie. Są to drogi transportu 

rolnego.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych opinii.  

Wiceprzewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 12-tu radnych, „przeciw”-0, „wstrzymała się” od głosu – 1 osoba. 
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Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XVI/108/16. 

 

Ad.pkt. 12 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia 

planów Pracy Komisji stałych Rady Gminy Iłowo-Osada na 2016 rok. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie planów 

pracy.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, leśnictwa, gospodarki komunalnej, przemysłu, 

budownictwa, usług i ochrony środowiska Pan Lendzion Andrzej przedstawił plan pracy 

Komisji na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, finansów i planowania Pani Kremska Wanda przedstawiła 

plan pracy Komisji na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, spraw socjalnych, oświaty, kultury, sportu i rekreacji Pani 

Jędrzejewska Dorota przedstawiła plan pracy Komisji na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji ds. Obywatelskich, prawa, bezpieczeństwa publicznego i ochrony 

przeciwpożarowej Pan Brzeziński Włodzimierz przedstawił plan pracy Komisji na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Małecki Józef przedstawił plan pracy Komisji na 

2016 rok. 

Wiceprzewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz z planami 

Komisji. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XVI/109/16. 

 

Ad.pkt. 13. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do przewodniczących Komisji stałych o 

przedstawienie sprawozdań z realizacji planów pracy za 2015 rok. 

Przewodniczący Komisji kolejno przedstawili sprawozdania z wykonania planów pracy. 

 

Ad.pkt. 14 

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek przedstawił informację Wójta z realizacji uchwał w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który podziękował Staroście Panu 

Janickiemu Marianowi za rozłożenie na okres 5 lat kary za niewłaściwą pielęgnację drzew.  

Wójt podziękował również za współpracę przy realizacji zadania modernizacji drogi ul. 

Kraszewska w Narzymiu. Dalszy etap realizacji tej drogi będzie kontynuowany w roku 2017. 
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Głos zabrał Starosta Pan Janicki Marian, który stwierdził „że współpraca z Gminą Iłowo-

Osada układa się coraz lepiej. Wspólnie z innymi samorządami została zmodernizowana 

droga 544 – udało nam się zrealizować to zadanie dzięki środkom z województwa. RPO nie 

jest już tak dobrze wyposażony w środki jak do tej pory, ale dzięki tym środkom udało nam 

się zmodernizować około 90 km dróg. Pozostała do modernizacji droga do Rybna. 

Pan Starosta wyraził nadzieję na dalszą współpracę aby wspólnie dokończyć drogę ul. 

Kraszewska w Narzymiu. Myślimy również o innych drogach w gminie tych zniszczonych”.    

Starosta poinformował, że był wspólnie z Wójtem na spotkaniu z członkami Warmińsko- 

Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej – „chcemy wspólnie działać – macie tereny, 

które można włączyć do Strefy są inwestorzy zainteresowani waszą gminą. Pomoc 

publiczna, na którą liczą inwestorzy chcą aby ich wspierać np. oferując zwolnienia z podatku 

od nieruchomości, szkoleń pracowników. Należy podejmować inne działania wykorzystując 

środki unijne z programów regionalnych nawet przy współpracy z innymi samorządami. 

Ogłaszane konkursy na budowę dróg lokalnych – trzeba szybko składać wnioski gdyż 

środków jest coraz mniej. Dobrze, że przyjęliście Państwo Strategię macie dokument, który 

pomoże w uzyskaniu tych środków”. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował że powiat działdowski w Komitecie Monitorującym 

Regionalny Program Operacyjny reprezentują Pan Janicki i Pan Cichocki. 

Wójt poinformował, że gmina Iłowo-Osada złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o 

dofinansowanie w ramach  RPO o dodatkowe przeprowadzenie zajęć pozalekcyjnych z 

przedmiotów przyrodniczych, matematyki i języka angielskiego dla uczniów szkół 

podstawowych i gimnazjów w Zespołach Szkół w Iłowie-Osadzie i w Narzymiu.  Projekt ten 

zakłada przeprowadzenie szkoleń dla kadry pedagogicznej oraz zakup pomocy 

dydaktycznych i wyposażenia pracowni szkolnych. 

Wspólnie z m. Lidzbark  i Ośrodkami Pomocy Społecznej Gminy Płośnica i Rybno oraz 

MOPS Działdowo będziemy realizować projekt pn. Aktywne włączenie- szansą na lepsze 

jutro. Wniosek został złożony ramach RPO Województwa Warmińsko-Mazurskiego –

„Aktywizacja społeczna i zawodowa  osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem 

społecznym”. 

Wójt poinformował, że uczestniczył w spotkaniu w W-M SSE, w którym udział wzięli 

również burmistrz m. Mława oraz dyrektor  LG . 

Planowane jest spotkanie z burmistrzem m. Mława nt. przeprowadzenia rekultywacji zalewu 

Ruda na lata 2016-2018. 

Ad.pkt.15 
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Radna Pani Piekarska Ewa poprosiła o udzielenie głosu dla Radnego Powiatowego Pana 

Gąsiorowskiego Romana. 

Radny Powiatu Działdowskiego Pan Gąsiorowski Roman zwrócił uwagę, na brak należytego 

bezpieczeństwa w Gminie. Radny podkreślił, że walczył o bezpieczeństwo i będzie walczył 

nadal. Dlaczego nie robi się nic w tym kierunku aby utworzyć posterunek policji w Iłowie?  

Tyle jest zdarzeń, kradzieży (radny wspomniał, że został okradziony parę dni temu), a 

statystyki nie oddają prawdziwości tych zdarzeń.  

Radny zwrócił się z apelem do komisji bezpieczeństwa i wszystkich mieszkańców aby 

podjąć działania  w sprawie poprawienia bezpieczeństwa. 

Głos zabrał radny Pan Lendzion Andrzej, który zwrócił się z zapytaniem odnośnie drogi 544. 

Czy był protokół odbioru drogi i czy są jakieś usterki? 

Radny poinformował Przewodniczącą Rady Gminy, że chce złożyć wniosek formalny 

dotyczący spowodowania prawidłowego oznakowania drogi 544 na odcinku Iłowo-Osada – 

Działdowo, dotyczący zjazdu do miejscowości Kraszewo i Narzym. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że wniosek w tej sprawie został już złożony 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie. 

Głos zabrał Radny Pan Gąsiorowski, który zwrócił uwagę że liczył na to, że ktoś odpowie 

jakie działania będą podjęte. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował że zostały pozyskane środki na zainstalowanie kamer 

w centrum Iłowa – ma być  ich 16. Zostały przeprowadzone rozmowy z Komendantem 

odnośnie posterunku policji, ale etaty w policji mają ograniczone i nic w tej sprawie nie 

zrobimy. Ja też uważam, że posterunek jest potrzebny. Policja ma pomieszczenie, ale skąd 

środki na etaty wziąć. 

Głos zabrała radna Pani Piekarska Ewa, która zwróciła uwagę iż dzieci „zabawiają” się na 

wiadukcie rzucają śniegiem, dewastują windy. Nie ma posterunku, policja przejedzie się raz,  

jeden dzień w tygodniu  panowie mają dyżur. Jakby posterunek był, wtedy może byłoby 

bezpieczniej. 

Głos zabrał Starosta, który poinformował że w ramach powiatu jest komisja bezpieczeństwa, 

w skład której wchodzą przedstawiciele z innych gmin. Z gminy przedstawicielem jest pan 

Wiśniewski Marek. Parametry bezpieczeństwa nie odbiegają od innych gmin a błędy 

wychowawcze odnośnie dzieci popełniamy wszyscy. Starosta poinformował, że nie ma 

żadnego nadzoru nad policją, weterynarią. Rada gminy ma prawo zadaniować policję. 

Komendant niech złoży sprawozdanie, jestem za tym aby w każdej gminie był posterunek. 

Głos zabrała radna Sejmiku Województwa Pani Nowakowska Teresa, która podziękowała za 

zaproszenia na sesję, usprawiedliwiła się, że nie zawsze jednak może skorzystać z 
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zaproszenia gdyż więcej czasu spędza w województwie.  Interesuje się problemami 

gminy i jest pod wrażeniem, że samorząd tak pracuje. Zarzuty pana radnego powiatowego, 

że władze nie interesują się problemami są nieprawdziwe stwierdziła radna. Władze 

interesują się ale problemy trzeba rozwiązywać spokojnie.  

Radna sejmiku Pani Nowakowska Teresa życzyła radnym aby wszystkie zadania zapisane w 

budżecie zostały zrealizowane. 

Ad.pkt.16 

Głos zabrała Pani Chrzczon Bożenna Prezes Oddziału ZNP w Iłowie-Osadzie, która 

poinformowała, że Zarząd występował do radnych i do komisji oświaty z pismem                  

o zapewnienie środków na wzrost wynagrodzenia o stopień inflacji na 2016 r. dla 

pracowników administracji i obsługi szkół, który jest zagwarantowany  w regulaminie. „Nie 

otrzymałam odpowiedzi czy takie środki zostały zagwarantowane na rok 2016.  W 2015 r. 

były zagwarantowane te środki – 3%, ale nie zostało to zrealizowane. Pracownicy obsługi 

zarabiają bardzo mało, ich wynagrodzenie wynosi 1000 zł, ponieważ do minimalnej mają 

doliczane premie i stażowe  25%. Jest to poniżające ponieważ nie uzyskują nawet tego 

minimalnego podstawowego tylko z tymi dodatkami.  W drugim półroczu zostały 

zlikwidowane etaty, dużo ludzi odchodziło (są różne sytuacje życiowe) i tym ludziom  

zostały dołożone obowiązki. Do tej pory nic nie drgnęło, czy to takie wielkie kwoty na 

pracownika 16 zł na miesiąc a 20 zł najwięcej. Wyliczenie dla wszystkich szkół w gminie  

byłoby to 1000 zł  miesięcznie. Było zapewnienie od Pana Wójta, że jeżeli będzie dobra 

sytuacja w budżecie to dostaną. Było takie pismo od pana wójta pod koniec roku, w 

listopadzie. To nie jest podwyżka, to jest tylko inflacja. Takie środki ci ludzie otrzymywali 

co roku ale za 2015 rok tej inflacji nie dostali.  Nie mamy konkretnej odpowiedzi, to jest 

łamanie prawa. Czy w 2016 r. ta inflacja jest zagwarantowana dla tych ludzi? Jeżeli nie to 

jest to łamanie prawa”.  

Głos zabrał Wójt, który poinformował że obejmując funkcję wójta w grudniu 2014r. 

zabrakło w budżecie 700 tys. zł na wypłaty dla nauczycieli, dla administracji w szkołach i 

urzędzie. „Zostały zamrożone wszelkie podwyżki.  W 2015 roku nie było inflacji, była 

deflacja. Rząd zafundował nam reformę oświaty – 6 -latki zostaną zatrzymane w zerówkach, 

może być tak, że w klasach pierwszych będziemy mieć po sześcioro dzieci. Subwencja 

przyjdzie na 6 osób, trzeba będzie pokryć wynagrodzenie dla nauczyciela co wystarczy na  ¼ 

etatu,  o administracji  i podwyżkach się nie mówi, z tym problemem będziemy borykać się 

we wszystkich jednostkach. Subwencji nam nikt nie podniesie. Ratujemy sytuację nie 

chcemy ludzi zwalniać, odeszły tylko osoby, które miały emeryturę.  Moja prośba na 

spotkaniach była żeby związki zmieniły ten regulamin, żeby wypracować pewien 
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kompromis, żeby ludzie mieli pracę. Nie chcę ludzi zwalniać. W urzędzie nie ma 

podwyżek, ani w innych jednostkach podległych, nie możemy dalej brnąć w dług. 

Głos zabrała Pani Chrzczon, która stwierdziła że oszczędności były na pracownikach, duża 

liczba osób była na zwolnieniach i ZUS płacił po pół roku a nie gmina, więc środki zostały. 

„To nie podwyżki  to regulacja miała być. Mówimy cały czas o ludziach, którzy zarabiają 

najmniej, podwyższmy  chociaż tyle żeby była ta minimalna. Mówiłam, że byłoby to 1000 zł 

miesięcznie, nie zastawiajmy się długami bo to jedno do drugiego nic nie ma”. 

Głos zabrał Wójt, który stwierdził: „Jeżeli chodzi o długi szkoły sytuacja w oświacie jest 

taka, że na przedszkolaka gmina otrzymuje 1300 zł, a na ucznia 5800 zł. Od września nie 

dostaniemy 5800 tylko 1300 zł, to będzie tąpnięcie w przyszłorocznym budżecie. A państwo 

też zabiegacie, żeby nikogo nie zwalniać. Dyrektorzy szkół tak naprawdę są odpowiedzialni 

za regulacje podwyżek  nie wójt”. 

Głos zabrał Radny Pan Szambora Tadeusz, który zwrócił się do Wiceprzewodniczącej Rady 

o wyjaśnienie sprawy pisma skierowanego do Rady Gminy.   

 

 

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  

Pani Dorota Kacperowska zamknęła obrady  XVI Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. /15
00
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Protokołowała:                                                             Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                       Dorota Kacperowska                          

 


